

生命河靈糧堂墨西哥及中南美洲分堂介紹與代禱

墨西哥城新生命靈糧堂 Iglesia Cristiana Nueva Vida de Mexico

成立 Started : 2005 年 4 月
地點 Location : Mexico City, Mexico
主任牧師 Senior Pastor : 邱佳煊牧師 Rev. Marc Chiu
網址 <http://nlccmexico.org>

簡要介紹: 06/24/2020

墨西哥城新生命靈糧堂開創於 2005 年 4 月，當年洛杉磯橙縣新生命靈糧堂的陳正榮牧師見到墨西哥的首都—墨西哥城從中國來的華人人數激增，當時該城數萬華人中卻無一間華人教會，便差派從台灣遷往巴西的吳啟庸牧師和精通西班牙語的吳師母在墨西哥城開拓了這第一間華人教會。該堂 90% 以上的會友是剛受洗的新基督徒，他們積極的訓練同工和裝備信徒，也以弟兄姐妹同心合一興旺福音為他們的使命。同時，該堂在教會繼續成長中也有負擔願將福音傳向中美洲其他國家及當地眾多尚未信主的華人。墨西哥城的華人中從事餐飲、服務業佔多數，所以他們聚會時間的配合、牧養的方式等都較有彈性。2012 年吳牧師因個人的原因，舉家遷回巴西，橙縣新生命靈糧堂差派年輕又有熱忱的邱佳煊牧師赴墨西哥城接任該堂牧養的工作。接任至今，在邱牧師的帶領下，他們已經在墨西哥城拓植了另外 2 間分堂，分別是墨西哥城新生命恩典靈糧堂（2018 年 6 月成立，華人教會）及 墨西哥城新生命瑪哪靈糧堂（2019 年 12 月成立，西裔教會）。他們計畫於今年成立食物銀行（food bank），幫助中低收入社區西裔居民的生活，並期望藉著這個平台接觸更多西裔族群，向他們傳福音並建立教會。請為邱牧師及當地的弟兄姐妹的融洽與合一代禱及祝福，相信在神的保守和帶領下，他們在墨西哥城的成長茁壯能使我們一同見證神的作為及神的榮耀。

New Life Christian Church in Mexico was started in April 2005. At the time, Pastor Andrew Chen from Orange County New Life Christian Church saw the growing trend of Chinese population in Mexico City, and there was no Chinese church in the area. Therefore, he sent Pastor Chi-Yung Wu, who emigrated from Taiwan to Brazil, along with his wife who were fluent in Spanish, to start a new Chinese church in Mexico City.

At New Life Christian Church in Mexico, 90% of the congregation is newly baptized Christians. The church strives to train and equip believers and impart to them the mission to preach the gospel and be united in the Lord. As they are

growing continuously, they have the calling to preach the gospel to the rest of Central American countries and the unbelieving Chinese living in those countries.

Most of Chinese people living in Mexico City work in restaurants and service industry. Therefore, the church has created unique schedule for their services and flexible ways for pastoral caring.

In 2012, Pastor Chi-Yung Wu's family moved back to Brazil. Pastor Marc Chiu was sent to Mexico City to take care of the church. He is young and passionate. Since taking over, under the leadership of Pastor Marc, they have planted another two branches in Mexico City, one was established in June 2018, a Chinese Church and the other was established in December 2019, a Hispanic Church. They plan to set up a food bank this year to help the lives of Hispanic residents in low- and middle-income communities and hope to use this platform to reach more Hispanic communities, evangelize and build churches for them. Let's pray for Pastor Marc and the congregation in Mexico City. May God bless them abundantly with unity, protection and guidance, and their growth and development in Mexico City will enable us to witness God's works and God's glory together.

代禱事項：03/29/2020

1. 請為他們今年要籌措的宣教費用 20 萬美金代禱。這筆費用將要用來成立食物銀行，繼續援助孤兒寡婦及低收入家庭，支付福音外展事工的費用，及拓植分堂的預備金。求主豐富的供應他們一切的需要。
2. 請為邱牧師及當地弟兄姐妹的融洽合一及成長茁壯代禱祝福，並求神在此新冠肺炎疫情全球蔓延的時期，保護保守他們全體健康平安。並賜福他們在墨西哥城的一切服事能見證神的慈愛，彰顯神的榮耀。

墨西哥新生命恩典靈糧堂 Iglesia Cristiana Nueva Vida de Mexico, La Gracia de Dios

成立 Started: 2018 年 6 月
地點 Location: Mexico City, Mexico
主任牧師 Senior Pasto: 邱佳煊牧師 Rev. Marc Chiu
網址 <http://nlccmexico.org>

簡要介紹: 06/24/2020

墨西哥新生命恩典靈糧堂是邱佳煊牧師 (Pastor Marc Chiu) 與同工在 2018 年建立的教會。2005 年從台灣遷往巴西的吳啟庸牧師和精通西班牙語的吳師母在墨西哥城開創了第一間華人教會-墨西哥新生命靈糧堂。教會在他們帶領下穩定成長。2012 年吳牧師舉家遷回巴西，橙縣新生命靈糧堂差派年輕又有熱忱的邱佳煊牧師赴墨西哥城接任該堂牧養的工作。在邱佳煊牧師的異象和帶領下，2018 年主堂已經爆滿，邱牧師鼓勵會友繼續擴張境界，經過禱告和尋求，大家認同並領受這個異象。於是成立了新生命恩典靈糧堂，由項巧芬姊妹與同工們帶領。他們的異象是好好利用神所賜的資源，在墨西哥發揮最大的影響力。目前因為墨西哥的安全因素，弟兄姐妹每次來聚會都精神緊張，影響聽道質量。求神將祝福、力量和恩典厚厚的加添給他們，也願更多的靈魂得救。

The Grace of God New Life Christian Church in Mexico was started by Pastor Marc Chiu in 2018. Back in 2005, Pastor Chi-Yung Wu, who emigrated from Taiwan to Brazil, along with his wife who was fluent in Spanish, established the New Life Christian Church, the first Chinese church in Mexico City, and the church grew steadily under their leadership. In 2012, Pastor Chi-Yung Wu's family moved back to Brazil, and Pastor Marc Chiu was sent to Mexico City to take care of the church. Under Pastor Marc's vision and leadership, the New Life Church in Mexico was maxed out the capacity in 2018. Although the brothers and sisters in the church were satisfied with the status quo, Pastor Marc encouraged them to expand the realm. After prayer and seeking, the brothers and sisters agreed to expand and received a vision. The Grace of God church was set up and led by Sister Qiaofen and co-workers. Their vision is to make good use of the resources from God, and to exert the greatest influence in Mexico. Currently brothers and sisters feel tense and nervous when attending the church service due to the violence and insecurity in the Mexico City. It really

affects the quality of receiving gospel. Pray to God for additional blessings, strength, and grace, and more souls to be saved.

代禱事項：01/08/2020

1. 願神透過教會裡弟兄姐妹的愛和付出，使許多離鄉背井的人能夠聽聞福音，願教會成為許多人屬靈的家。
2. 請為弟兄姐妹靈性的成長禱告，求神幫助大家在忙碌的生活中依然能分別一些時間來學習神的話語，也在每一日的生活中，實際地經歷神的大能。
3. 分堂成立不久，大部分是新人和一些信主不久的弟兄姐妹，他們的根基尚淺，求主攔阻一切屬靈的攻擊，使弟兄姐妹都能委身在小組、教會，繼續在主裡被造就、被建立。

瓜地馬拉生命河靈糧堂 River of Life Christian Church in Guatemala

成立 Started : 2013 年 6 月
地點 Location : Guatemala
主任牧師 Senior Pastor : Pastor Salvador
網址

簡要介紹: 06/08/2020

瓜地馬拉位於中美洲。是古代瑪雅文化的中心。16 世紀中成為西班牙的殖民地。1821 年脫離西班牙的統治，但是直到 1840 年才完全獨立。獨立後的統治者多以個人利益為重，實行獨裁統治。1957 年反對政府獨裁的農民組織游擊隊，開始與政府軍展開了長達 36 年的內戰。內戰直到 1996 年結束，期間導致 10 萬人喪生，百萬人流離失所。同時原住民瑪雅人幾乎被滅族。今天，瓜地馬拉仍存在嚴重的貧富不均問題。全國一半以上的人口生活在貧窮線下。腐敗，犯罪，暴力，學童教育缺乏，兒童營養不良等問題都很嚴重。我們當地的分堂位於首都瓜地馬拉市，負責的 Salvador 牧師，原是一位出色的小兒科醫生，他於 1998 年信主，信主後，他一方面在教會服事，一方面進入當地的神學院進修，用 4 年取得神學學位。他於 2009 年按牧。2013 年他與其他 3 個家庭，開始了現在的教會。期間他一直帶職服事，直至 2018 年，他離開醫院的崗位，專心帶領教會，也認識了前去拜訪的生命河短宣隊，並陪同短宣隊在瓜市走禱。今年一月他拜訪了生命河靈糧堂，非常認同生命河的異象與負擔，在與同工們禱告尋求後，他們決定正式加入生命河的大家庭，成為我們在中美洲的第一個分堂。相信在神的保守和帶領下，他們在瓜地馬拉的成長必能見證神的作為及神的榮耀。

Guatemala is in Central America. It is the center of ancient Mayan culture. It became a Spanish colony in the mid-16th century. It broke away from Spanish rule in 1821 but was not completely independent until 1840. After independence, rulers mostly focused on personal interests and implemented dictatorship. In 1957, the guerrillas, a peasant organization that opposed government dictatorship, began a 36-year civil war with government forces. The civil war ended in 1996, during which 100,000 people were killed and millions were displaced. At the same time the Aboriginal Maya were almost wiped out. Today, Guatemala still has serious problems of inequality. More than half of the country's population lives below the poverty line. Corruption, crime, violence,

lack of schoolchildren's education, and malnutrition of children are all serious problems.

Our local branch is in the capital city of Guatemala. Pastor Salvador was originally an excellent pediatrician. After he believed in the Lord in 1998, he began to serve in the church and to study in the seminary. It took him 4 years in the seminary to obtain a degree in theology. He was ordained in 2009 and started the current church with 3 other families in 2013. In those years, he continued to serve and work at hospital. In 2018 he left the hospital and concentrated on leading the church. At that time, he met with the ROLCC Mission Team visiting him, and accompanied the Mission Team to do prayer walk around the city. In January of this year, he visited ROLCC, and he very much agreed with the vision and burden of ROLCC. After praying with fellow workers, they decided to formally join the family of ROLCC and become our first daughter church in Central America. Under the protection and lead of God, their growth in Guatemala will be able to witness God's work and glory.

代禱事項：10/29/2020

1. 求神賜福 pastor Salvador 及在他帶領下的所有牧者與同工，能在凡事上經歷神的大能與作為，也為每個小組的復興與成長代禱。
2. 教會現有的建築將要拆除改建，房東要求教會盡快搬家，求神賜下一個合適且夠大的場地，使教會能夠繼續的成長和發展。
3. 教會聚會因新冠肺炎疫情而受限制，現已逐步取消，求神賜下智慧，保守教會採取合適的措施，確保實體聚會的安全。
4. Pastor Salvador 計劃在 11 月 9 日到美國 Arkansas 進行 Hip Surgery，牧師懇請大家為手術順利成功迫切禱告。